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Forum: Seniorrådet 

Tid: Fredag den 3. maj 2024 kl. 10.00 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen (afbud), Helge Larsen, Arne Rask,  

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
 

1. Velkomst ved formanden 
Hans bød velkommen. 

 
2. Helle Winther Dahl deltager og orienterer om aktuelle sager mv. 

Helle indledte med at tale om kompetencer og uddannelse. Der er 
kamp om elever og studerende, og vi skal nok gøre noget radikalt an-
derledes. Har vi de rette kompetencer, vi har nok ikke prioriteret det 
nok. Det er svært at få kliniske vejledere. Der er etableret et samar-
bejde mellem Nordsjællands Hospital og nogle kommuner, hvor man 
har samlet elever og studerende. Furesø kunne være en kommune, 
der deltog i det samarbejde. Hellere få dygtige elever end mange, der 
ikke rigtig er kompetente. 
 
Det er vigtigt at skabe et godt uddannelsesmiljø. Vi skal holde på de 
dygtige elever og studerende. Vi skal også opmuntre SSH’ere, der fx 
er lidt oppe i årene og eventuelt har fået børn og fået noget erfaring, 
til at tage assistentuddannelsen. 
 
Seniorrådet var enige i betragtningerne. 
 
Der har været et opfølgende tilsyn på Svanepunktet, hvor der blev 
konstateret 0 fejl, det er meget tilfredsstillende.  Der er iværksat en 
målrettet indsats og udviklet arbejdsgange mv. 2 udviklingssygeple-
jersker fra sekretariatet er ude på enhederne 
Derudover har vi fortsat vores samarbejde med Dansk Selskab for 
Patientsikkerhed, hvor der har været et læringstræf for ledere og 
nogle medarbejdere, hvor man sætter sig sammen og ser på, hvad 
man kan gøre bedre. Man har fundet nogle prøvehandlinger, som 
man prøver af i dele af organisationen. Hvis det dur, så er det det, vi 
ruller ud i hele området (hvor det er relevant). 
 
Helle har deltaget på en patientsikkerhedskonference i en panelde-
bat sammen med to andre om defensiv medicin. 
 
Medarbejdere skal kunne håndtere to forskellige sæt dokumentati-
onsregler i forhold til hhv. serviceloven og sundhedsloven. 
Der skal findes en lettere måde at dokumentere på. 
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Der er håb om at sundhedsstrukturkommissionen gør op med nogle 
af de mange dokumentationskrav. 
 
Helle gennemgik de forestående besparelser for at bringe budgettet i 
balance i 2024 og frem. 
Ift. besparelsen på eksterne vikarer lægges besparelsen proportio-
nalt med budgetterne. Seniorrådet spurgte, hvorfor man ikke lægger 
besparelsen ift., hvordan enhederne har klaret sig med at undgå at 
bruge eksterne vikarer. Helle svarede, at det kan være en svær udfor-
dring. Der kan være mange forskellige grunde til, at det ser ud, som 
det gør. 
 
Seniorrådet fastholdt, at det var at straffe dem, der gør det godt. 
 
 

3. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 
Godkendt. 

 
4. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Hans fortalte, at der har være møde i sundhedsklyngesamarbejdet i  
mandags. De vil være proaktive og har drøftet hvilke initiativer,  
de synes, den sundhedsfaglige klynge skal tage på dagsordenen. 
 
Jens, Hans, Marianne og Judith har været til møde med borgmeste- 
ren, udvalgsformanden og velfærdsdirektøren, og hvor omdrej- 
ningspunktet var, hvordan man skal samarbejde fremover.  
Temaet, der startes med, er kompetenceløft/-udvikling og  
uddannelse. Forvaltningen kommer med et udspil til Seniorrådet.  
Der nedsættes en arbejdsgruppe fra Seniorrådet. 
 

Der skal være repræsentantskabsmøde i Danske Ældreråd. Hans og  

Judith deltager for Furesø i repræsentantskabsmødet samt i den  

efterfølgende ældrepolitiske konference.  
 

 
5. Budgetopfølgning og besparelser på ældre- og sundhedsområ-

det (materialet er sendt til Seniorrådet) 
 
Seniorrådet gennemgik besparelsesforslagene og besluttede, hvilke  
forslag, de vil afgive høringssvar på. 
Høringssvar er afgivet. 

 
6. Opdatering af demografimodel 

Seniorrådet var tilfreds med, at demografimodellen er blevet opda- 
teret, og at man bruger den. 

 
7. Opdateret prognose for plejehjemsbehov 

Seniorrådet var tilfreds med, at prognosen er opdateret. Den  
tidligere var ikke bygget på virkeligheden. 
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8. Letter of intent mellem Furesø kommune og OK-Fonden 

Hvis friplejehjemmet skal tage imod borgere med nedsat fysiske  
og/eller psykiske funktionsevner skal personalet opnormeres, og der  
skal være den rigtige nødvendige indretning.  
 
 
 
 

9. Høringssvar 
Seniorrådet afgiver høringssvar. 

 

10. Seniorrådets økonomi  
v/Birte         
 Birte gennemgik økonomien. 
 

11. Kommende punkter  
• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-

året) – status, hvor er kommunen. 
• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 
• Primær forebyggelse 
• Plejehjemssituationen 

 
 

12. Synlighed 
Ingen bemærkninger. 

 
13. Lukket punkt 

 
14. Eventuelt. 

Seniorrådet overvejer at foreslå et ekstraordinært møde med ÆSU 

om budget 2025-2028. 

 


